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ACTA 
 
 

REUNIÓ DEL CONSELL COORDINADOR 

DEL PARC DEL MONTNEGRE I EL CORREDOR 

 
 
 
 
Data:  Dijous, 25 de gener de 2024 
Hora:  17:00 
Lloc: Reunió presencial a la Sala Tallers del Teatre Auditori de Llinars del Vallès  
 

 
President de  Sr. Xesco Gomar Martín 
la Comissió Consultiva: President delegat. Àrea d’Espais Naturals i Infraestructura Verda. 

 
Secretària:  Sra. Joana Barber Rosado, 
 Cap del Servei de Gestió de Parcs Naturals  
 
Assistents : vegi’s annex 

 
 
 

  
 

Ordre del dia  
 
1. Aprovació de l’acta de la reunió anterior  

2. Canvis de l’Àrea d’Espais Naturals i Infraestructura Verda 

3. Donar compte dels principals temes tractats a la darrera reunió de la Comissió 
consultiva. 

4. Sessió informativa del Projecte Life eCOadapt50 d’adaptació al canvi climàtic. 

5. Informe de gestió (abril 23 – gener 24). 

6. Programa d’objectius i actuacions 2024 (POA). 

7. Elecció d’un representant del Consell Coordinador per la Comissió Consultiva. 

8. Torn de paraules. 
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Desenvolupament de la sessió 

 
El Sr Pujol dona la benvinguda als assistents a l’Auditori de Llinars del Vallès. 
 
La Sra. Joana Barber també dona la benvinguda als assistents i presenta al Sr. Xesco Gomar, el nou 
Diputat delegat de l’Àrea d’Espais Naturals i Infraestructura Verda. I seguidament es procedeix a fer 
una ronda de presentacions (veure Annex). 
 
Es dona pas a la Sra. Vila per tractar el primer punt de l’ordre del dia, en el qual s’acorda aprovar l’acta 
de la reunió anterior, celebrada a Mataró (Can Boet) el 9 de maig de 2023. La Sra. Vila aclareix que 
l’acta es va enviar en la convocatòria d’aquesta reunió ja signada perquè d’aquesta manera el Sr. Valentí 
Junyent, el diputat sortint, la podia signar. 
 
Tot seguit, s’inicia el segon punt de l’ordre del dia, els canvis a l’Àrea d’Espais Naturals i 
Infraestructura Verda que els explica el Sr. Xesco Gomar. Explica que formar part d’aquest Consell 
essent regidor de Mataró li fa especial il·lusió. Aclareix que com a Àrea d’Espais Naturals l’objectiu és 
preservar tant els elements de conservació dels espais naturals com el seu patrimoni cultural, i que cal 
defensar-los per sobre de qualsevol interès diferent d’aquest. També puntualitza que els espais 
protegits tampoc són santuaris i que l’ús cada vegada és creixent, especialment després de la darrera 
pandèmia. També esmenta la situació de sequera i de canvi climàtic que ens trobem. Finalitza aquest 
punt manifestant que cal buscar l’equilibri i consensos entre els diferents usos i interessos legítims, i es 
posa a la disposició del Consell Coordinador per al que sigui necessari. 
 
La Sra. Vila inicia el 5è punt de l’ordre del dia l’Informe de gestió. Principals activitats realitzades 
(abril 23 – gener 24). Com sempre l’inicia amb l’apartat de Conservació. Aclareix que l’informe de 
gestió no pretén ser exhaustiu, sinó que en destaca les accions més rellevants i que el que s’explica es 
decideix d’acord amb els diferents tècnics del Parc i la Cap de Servei de gestió de Parcs Naturals. 
S’exposen els principals seguiments de la flora amenaçada efectuats, els quals o bé els realitza un 
expert botànic, com el Cèsar Gutiérrez, o bé l’equip del Parc format per la tècnica de conservació i la 
guarderia forestal. S’explica que en general la sequera està afectant a diferents espècies en quant a 
l’assecament directe (com és el cas de l’estepa d’arenal o de l’Hypericum pulchrum), a la baixada de 
reclutament (Galium scabrum), o a l’avançament de la temporada vegetativa (Isoetes durieui), entre 
d’altres. 
 
Pel que fa a les espècies de flora exòtica invasora, destacar que el Myriophyllum aquaticum s’ha 
erradicat del Parc sobretot a causa dels efectes del temporal Glòria (riera de Ramió) i d’una acció 
mecànica d’enterrament en una bassa (riera de Fuirosos) efectuada des del Parc. Tanmateix el temporal 
va arrossegar la planta a la Tordera i ara el problema s’ha traslladat allà. Sobre Solanum sisymbriifolium 
s’hi va actuar fa anys, però ha rebrotat a partir de petites arrels que s’han tornat a eliminar, i també se 
n’ha detectat al límit del Parc (s’ha avisat als cos d’Agents Rurals i han fet una acció per la seva 
erradicació, de moment sense èxit). Cylindripuntia tunicata es troba localitzada entre Mataró i sobretot 
a Argentona; enguany s’hi han fet accions dirigides per la Generalitat de Catalunya, però per la seva 
biologia de propagació (petits fragments que es converteixen en nous propàguls amb molta facilitat) i 
morfologia (és extremadament punxosa) és de les plantes més complicades de controlar. 
 
En el Parc es fan diversos seguiments dels rapinyaires forestals (SEGRE i observació de plataformes 
de nidificació) amb els objectius de compatibilitzar els usos (social i forestal, principalment) amb la seva 
conservació, i de conèixer les tendències poblacionals de les diferents espècies de rapinyaires diürns 
presents al Parc. 
 
Pel que fa al programa de seguiment del senglar que es fa en col·laboració amb les societats de 
caçadors, s’explica que la densitat segueix sent molt elevada, de fet és de les més elevades de 
Catalunya. De moment no es veu cap perspectiva de canvi en relació a la densitat de senglar present 
al territori. Si bé es parla de que la població de caçadors pot anar a la baixa, en el cas del Parc la caça 
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es manté i desenvolupa la seva activitat, però tot i això les poblacions de senglar també es mantenen 
elevades. Les dades de la temporada passada elaborades per l’empresa Minuartia són de 548 batudes 
anotades i més de 1.200 senglars caçats. A nivell d’ús públic i per compatibilitzar la caça i la seguretat, 
des del Parc s’avisa a les Àrees Privades de Caça (APC) i a l’Associació de propietaris del Montnegre 
i e Corredor quan s’autoritzen les activitats organitzades sol·licitades. Al novembre 2023 s’ha celebrat 
una reunió amb els caçadors de les 14 APC del Parc. 
 
En quant a prevenció d’incendis forestals s’explica que s’han anant activant els nivells 2 i 3 d’acord amb 
el Pla Alfa. Aquest any hi ha hagut 6 episodis d’aquests nivells que es van iniciar ja al març. L’any 2023 
s’ha estat 14 dies en nivell 2 o 3 de Pla Alfa. També s’han enregistrat un parell d’incendis, un a una 
casa de colònies de Vallgorguina i un altre al voral de l’AP-7 a l’alçada de Fogars de la Selva per la 
banda del Parc. També s’ha donat suport als bombers perquè es puguin instal·lar a l’heliport de Can 
Bosc a Dosrius.  
 
Entrant ja a l’apartat de Desenvolupament, s’explica que ha finalitzat el Life Biorgest i que s’ha fet una 
jornada de cloenda. La Diputació de Barcelona no n’era soci, però el Parc hi ha participat de forma 
activa i s’han establert 5 rodals (2 en finca privada i 3 en finca pública). En el proper CCO es farà retorn 
dels resultats si els membres del Life ens fan una sessió explicativa dels resultats obtinguts al Parc. 
 
Pel que fa al manteniment i inversions en la xarxa viària s’ha executat un contracte menor de 45.380 
euros. Per altra banda s’han executat obres puntuals en infraestructures complementàries de la xarxa 
viària per un import de 48.220 euros. De cara al 2024 hi ha dos projectes destacats: arreglar un pas 
d’aigua a la vall de Fuirosos (Sant Celoni), i per altra banda s’està redactant un projecte de 4 anys per 
mantenir la xarxa viària de la XPN, el qual permetria anar executant les feines segons necessitats i amb 
més celeritat. 
 
Pel que fa a les subvencions 2023, ja s’han d’haver acabat d’executar i s’hauran de justificar durant 
aquest primer trimestre de l’any 2024. Per l’any 2024 ja s’ha tancat el període de sol·licitud i ja s’ha 
informat als administrats de les subvencions atorgades. L’import 2024 pel Parc és de 76.973 euros. Les 
subvencions més sol·licitades són les forestals i també les de millora d’habitatges. La Sra. Barber 
puntualitza que amb el canvi efectuat ja l’any passat, hi ha un any sencer de marge per executar les 
subvencions concedides. EL Sr. Macip demana perquè hi ha hagut una disminució de subvencions 
respecte l’any passat. La Sra. Barber explica que es deu al número més elevat de subvencions 
demanades de forma que ha calgut repartir més els imports. 

La Sra. Vila segueix explicant les millores en els equipaments propietat de la DiBa. A Can Pica arran 
d’una Inspecció tècnica i diagnosi general de la masia s’han detectat diferents aspectes a millorar. En 
aquest sentit, s’ha executat el projecte de millora de les instal·lacions de tractament d’aigua residual per 
llacunatge (29.394 €). També s’està executant un contracte menor per millorar les condicions d’ús de 
l’edifici annex a la masia, així com un procediment obert per millorar l’edifici principal.  

A Can Bosc el projecte de les obres del cos central i dels coberts de llevant ja han passat el període 
d’informació pública i s’està en procés de licitació. Es començarà a executar la primera part d’aquestes 
obres durant l’any 2024. També s’està redactant un projecte per fer el tancament perimetral de la bassa 
de Can Bosc i d’una pastura força humida per protegir-la del senglar.  

Pel que fa a l’Àrea d’Esplai (Dosrius) s’han enretirat els elements de la teulada que protegien les taules 
perquè contenien elements amb amiant. També s’està redactant un projecte per canviar el circuit de 
l’aigua de l’equipament per adaptar-lo a la normativa actual sobre l’automatització del nivell i de la 
cloració de l’aigua. Aquest projecte és complex perquè l’aigua prové de mina, no disposa d’electricitat 
de xarxa i dona servei al campament juvenil el Solell del Corredor. Ara mateix el campament és tancat 
per manca d’aigua des de l’abril de 2023. Els dos pous que abasteixen els equipaments es van assecar. 
Inicialment es va fer alguna aportació d’aigua potable externa, però es va deixar de fer perquè era 
insostenible ambientalment.  
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Pel que fa al patrimoni construït i arqueològic, s’ha donat suport a l’excavació arqueològica del poblat 
iber del Turó del Vent (Llinars del Vallès) amb aportació de maquinària i desbrossada amb mitjans 
propis. Un altre projecte que s’està executant és la restauració dels entorns del dolmen de Pedra Gentil 
(Vallgorguina) molt erosionats per l’elevat ús públic de la zona.  

En quant als 25 itineraris senyalitzats del Parc es va fent la revisió i millora contínues. Des de l’equip 
del Parc estan intentant reduir el nombre d’itineraris. També es fan les homologacions i re-
homologacions dels itineraris en conveni amb la FECC. Per altra banda s’està plantejant un projecte de 
millora de l’itinerari adaptat/practicable 7A de Can Bosc. D’aquest itinerari, per exemple, en fa molt ús 
l’Àrea d’Esports de la Diputació de Barcelona que treballa conjuntament amb la Federació Esportiva 
Catalana de Paralítics Cerebrals (a la tardor 2023 l’han visitat 20 grups de diferents municipis de la 
Província). 

Al Parc hi ha repartits en el territori 5 centres i 2 punts d’informació amb la funció d’informar i ajudar al 
visitant a fer un bon ús de l’espai protegit. Es gestionen a través de convenis amb els ajuntaments, i 
també amb un contracte de procediment obert destinat a la gestió del Pla d’Informació i Acollida el Parc 
i guanyat per l’Escola de Natura del Corredor. Enguany s’ha organitzat una sessió de formació pel 
personal d’informació que treballa en aquests equipaments. A principis d’aquest any 2024 el contracte 
es renovarà i aviat es licitarà. En el marc de la mateixa Escola també s’organitzen serveis comunitaris 
com ara els destinats a conscienciar sobre l’erosió. Per altra banda, el Cercle de Voluntaris és un grup 
de més de 400 voluntaris que fan tasques vinculades als espais protegits de la DiBa. A finals d’any es 
va fer una activitat amb aquest col·lectiu a la riera de Pineda per conscienciar sobre l’impacte de les 
espècies invasores i posteriorment es van plantar espècies arbustives autòctones pròpies de l’ambient 
de ribera.  

Pel que fa als programes escolars que s’ofereixen dins de l’espai protegit, s’explica que el Coneguem 
els nostres parcs l’any 2023 hi van participar 2163 alumnes de 6è de primària de 17 municipis de la 
província de Barcelona. Les activitats es fan al Corredor, a Hortsavinyà i a Pineda de Mar. Pel que fa al 
programa Viu el Parc Escolar hi van participat 1.300 alumnes de 5è de primària de 34 escoles només 
dels municipis de l’àmbit del Parc. El Viu el Parc té una part més lúdica que es llista a continuació: a 
l’octubre es va fer la Matinal del Viu al Parc (08/10/2023) en la que hi va haver poca participació; i també 
es va programar el ral·li fotogràfic Tocats pel Bolet (29/10/23). En el marc del Dia Europeu dels Parc es 
van oferir 6 activitats gratuïtes. També es va celebrar el dia de la Poesia als Parcs a Olzinelles, a Sant 
Celoni. I a l’octubre l’activitat del programa Parcs en Concert a Fogars de la Selva. 

Pel que fa a activitats de coordinació i governança, el CCO es centra en tres temes. Primer i pel que 
fa al procés de tramitació d’ampliació de l’EIN, explicar que la Generalitat de Catalunya (Servei de 
Planificació de l'Entorn Natural de la Generalitat de Catalunya) ha demanat a DIBA de fer un canvi 
d’estratègia de forma que es vol tramitar l’ampliació a través de l’ampliació de l’espai Xarxa Natura 2000 
en comptes de per la Llei d’Espais Naturals. La Zona d’Especial Conservació (ZEC) Serres del Litoral 
Septentrional on hi ha inclòs l’actual Parc del Montnegre i el Corredor, també inclou el Parc de la 
Serralada Litoral i part del Parc de la Serralada de Marina. Aquesta ZEC que recorre la Serralada Litoral 
en realitat encara està declarada provisionalment com a LIC (Lloc d’interès comunitari). Ara, la 
Generalitat de Catalunya el que farà és fer un primer Acord de Govern per declarar el LIC Serres del 
Litoral Septentrional com a ZEC, pel fet de que no es pot ampliar un espai que encara no està aprovat 
definitivament. Per tant, properament està previst que es publiqui al DOGC l’anunci d’informació pública 
per l’aprovació de la ZEC del LIC Serres del Litoral Septentrional. 

Des del Parc, i seguint les instruccions de la Generalitat de Catalunya, ja es va presentar al juliol 2023 
tota la documentació adaptada a aquest nou procediment d’ampliació que anomenem pLIC, és a dir, la 
proposta de Memòria d’ampliació, de Fitxa de l’espai a ampliar, i els contactes necessaris per a fer el 
tràmit d’audiència. Això s’ha fet perquè en una segona fase, es farà un segon Acord de Govern per 
aprovar l’ampliació i tenir un nou LIC. El Sr Gomar explica que s’ha reunit amb el Sr Marc Vilahur i que 
gràcies al conveni existent entre la Diputació de Barcelona i la Generalitat de Catalunya es treballà amb 
un calendari per establir els propers passos en les ampliacions dels parcs de la Xarxa de Parcs Naturals 
per avançar en aquest tema, per no generar frustració. També hi ha algun municipi que potser voldria 
eixamplar la seva zona d’ampliació. La Sra. Miralles demana quan es publicarà aquest primer acord. La 
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Sra. Vila li respon que semblava que podria ser al desembre 2023, però que no es publicar. Li consta 
que ara la documentació està en mans de l’assessoria jurídica de la Generalitat de Catalunya. La Sra. 
Miralles demana quina normativa s’aplicarà en aquesta ampliació. La Sra. Barber explica que serà la 
del Pla Especial, però que seguidament caldrà actualitzar-ne la seva normativa. 

La Sra. Balil de Sant Vicenç de Montalt demana si tot i no formar part de l’actual Pla Especial, si ja es 
podria treballar conjuntament amb el Parc. El Sr. Gomar aclareix que es poden fer col·laboracions, però 
entenent l’àmbit competencial, donat que l’actual normativa no empara la major part de les actuacions 
que es realitzen amb els municipis inclosos a l’actual Pla Especial. La Sra. Vila afegeix que la voluntat 
de l’ampliació hi és i una prova és que la guarderia del parc començarà aquest any a fer visites en 
aquesta zona per a prendre el pols d’aquests àmbits que s’han proposat d’ampliar. La Sra. Barber 
explica que aquesta ampliació en el calendari de prioritats acordades amb la Generalitat de Catalunya 
està ben posicionada, però que fins que no s’aprovi l’ampliació amb el procés ja explicat,  la col·laboració 
és difícil amb els municipis que no en formin part. El Sr Pujol explica que els municipis deleguen les 
seves competències urbanístiques per a fer aquestes ampliacions, i després la Generalitat de Catalunya 
ha d’acabar de formalitzar-ho. La Sra. Barber i el Sr Gomar afirmen que efectivament aquest procés 
d’ampliació s’inicia per delegació dels ajuntaments.  

La Sra. Vila explica precisament com a segon tema d’aquest punt que ara es treballarà per fer una 
proposta de modificació puntual dels articles de caire urbanístic de la normativa del Pla Especial (1989) 
de la ma de la Direcció General d'Ordenació del Territori, Urbanisme i Arquitectura de la Generalitat de 
Catalunya. L’objectiu és adaptar-lo al context actual en matèria de gestió d’espais naturals en sòl no 
urbanitzable i al marc legal urbanístic vigent, és a dir, en els àmbits dels usos del sòl, d’instal·lacions en 
edificacions, d’abastament, de normatives derogades i de nous catàlegs de masies, entre altres. La Sra. 
Barber explica que canviar de cop la normativa de l’espai implica un procés de força anys i s’ha decidit 
modificar els aspectes que ja estan aprovats en la Llei de modificació dels pressuposts per poder 
avançar. Es tracta principalment del usos del sòl, d’àmbit estrictament urbanístic i per aspectes que com 
s’ha dit la llei ja ha estat modificada. Aquesta tasca es farà al Parc del Montnegre i el Corredor i en altres 
espais de la XPN. 

El tercer tema d’aquest punt és explicar que ha finalitzat la consulta sobre l’avaluació ambiental 
estratègica del Pla de prevenció d’incendis forestals del Perímetre de Protecció Prioritària (PPP) B3 
Montnegre-Corredor. Aquesta primera fase aprovada del PPP és molt descriptiva i està feta a nivell dels 
dos massissos. La versió final que encara no s’ha licitat per part de la Generalitat de Catalunya ja 
definirà exactament quines seran les zones a actuar i serà un procés forçosament participatiu perquè 
implicarà actuacions en nombroses finques privades. Sembla que bàsicament es traduirà en establir 
zones indicades pels bombers on baixar la biomassa forestal per tal d’evitar un gran incendi forestal. 
Malgrat això el Sr. Pujol explica que ell com a propietari forestal disposa d’un any per executar ja un 
PEG a la seva finca inclosa dins del Parc. La Sra. Miralles explica que no acaba d’entendre quin és el 
paper dels ajuntaments en el PPP ja que tenen competències en prevenció d’incendis forestals, però 
amb el PPP, tot i tenir la DiBa com a representant dels ajuntaments, no s’ha tingut en compte. La Sra. 
Vila explica que aquesta participació lícita tant d’ajuntaments com dels propietaris forestals (recorda 
que el parc un 90% és privat) segons la Generalitat de Catalunya, es farà en aquesta segona fase que 
concretarà les zones d’actuació. La Sra. Miralles demana qui ho executarà. La Sra. Vila explica que el 
Sr. Beulas va explicar que en el cas de Collserola els recursos venien d’Europa. El Sr Pujol, explica que 
de fet la Generalitat de Catalunya ja ho està executant amb els propietaris que disposen de PTGMF i 
que estiguin dins d’un PEG. 

El 6è punt de l’ordre del dia fa referència a les propostes i aportacions per a l’elaboració del Programa 
d’objectius i activitats 2024. Abans mostra un resum dels indicadors del POA de l’any 2023 i explica 
que els objectius Assolits o Parcialment assolits estan al voltant del 90%. Continuant amb el POA 2024 
adverteix que en aquesta reunió no s’explicarà tot, però que ressalta 3 o 4 accions de cada un dels 4 
blocs amb el que s’organitza. De conservació es destaca: 

▪ L’encàrrec del catàleg de líquens del Corredor i la diagnosi del seu estat de conservació. 

▪ L’encàrrec de l’estudi per establir les causes de la formació del vena-sec en els suros del Parc. 
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▪ La diagnosi i realització d’actuacions per evitar l'ofegament de fauna a les basses durant els 
períodes de sequera. 

▪ La redacció del projecte de millora hidràulica de l'embassament del Molinot (Fogars de la Selva) 
i de la Brinxa (Sant Celoni). 

D’aspectes relacionats amb el desenvolupament sostenible i el benestar de la població local: 

▪ Redacció del Pla estratègic de ramaderia semiextensiva del Montnegre i el Corredor 

▪ Potenciar la preservació de boscos madurs i afavorir la lliure evolució de determinades àrees i 
rodals seleccionats 

▪ Col·laborar en projectes LIFE (Biorgest, MixForChange, eCOadapt50, eGymer...) orientats cap 
a la gestió adaptada al canvi climàtic i a la conservació de la biodiversitat 

▪ Col·laborar amb els ajuntaments en la detecció i gestió dels abocaments incontrolats 

Sobre l’ús públic i l’educació ambiental: 

▪ Instal·lació d'ecocomptadors per tenir una estima de la freqüentació al sector del Corredor 

▪ Fomentar les bones pràctiques en les activitats d’ús públic organitzat que es realitzen en l’àmbit 
del Parc 

▪ Promoure l’organització i el desenvolupament de les passejades guiades 

▪ Crear i gestionar un Instagram específic del Parc 

D’activitats de coordinació i governança:  

▪ Organitzar, en col·laboració amb altres administracions competents, mesures i actuacions de 
regulació i control de la circulació motoritzada per evitar conductes irregulars 

▪ Constituir i desplegar la taula de voluntariat del Parc amb les entitats del territori 

▪ Definir el circuit de gravel del Vallès Oriental que discorre dins de l'espai protegit 

▪ Participar activament en l'organització i el desenvolupament de la Trobada d'Estudiosos (2020-
2024) 

 

A continuació la Sra. Barber explica el 3è punt de l’ordre del dia: donar compte dels principals temes 
tractats a la darrera reunió de la Comissió Consultiva. I explica els temes que van generar més 
interès i preocupació per part de les entitats que representen els diferents sectors: 

Conservació: 

▪ Interès en fer un estudi del cabirol similar al que es fa en el Programa de seguiment del senglar 
a causa de l’increment d’aquesta espècie al Parc. 

▪ Es demana de deixar un dit de sediments a la bassa de Can Bosc perquè s’hi puguin 
desenvolupar les plantes aquàtiques i especialment les carofícies. 

▪ Es demana si es fa alguna acció de control de la vespa asiàtica. 

Territori: 

▪ Es demana si l’import màxim del 50% que es finança amb les subvencions de la XPN es podria 
incrementar per a fer més atractives aquestes ajudes. 

▪ Necessitat de fer una franja al voral de l’AP-7 de 25 m (ara 1 m) per evitar que s’iniciï un incendi 
forestal a partir de vehicle avariat que s’incendiï. Es proposa de fer una sol·licitud formal al 
gestor de l’autopista. 
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▪ Es demana que es regularitzi la urbanització il·legal actual a través del procés d’actualització 
de la normativa dels aspectes urbanístics del PE actual. També es demana que s’informi 
d’aquests canvis als habitants del Parc.  

 

Ús públic i educació ambiental: 

▪ Es demana que es replantegi la no aportació d’aigua potable amb camions cisterna per poder 
re-obrir el campament juvenil el Solell del Corredor. 

Governança 

▪ S’ofereix que s’elegeixi el representant de la Comissió Consultiva pel Consell Coordinador. 
Ningú s’ofereix i s’acorda que per la proper CCA s’explicarà més detalladament el reglament 
que la regeix. 

▪ Es demana que es detalli el pressupost anual invertit en cada àmbit de gestió del Parc per 
ponderar com es distribueixen els recursos econòmics. 

▪ Preocupa l’increment d’aspectes administratius que requereix la Llei de contractes actuals i les 
disfuncions que comporta. També que les decisions i recursos que es destinen al Parc no es 
decideixin des del mateix, sinó des de serveis allunyats de la gestió diària i efectiva en el territori 
(manteniment de pistes, el tipus de gestió forestal, la difusió física dels actes d’ús públic, ...). 

Seguidament es passa a explicar el 4è punt de l’ordre del dia, la Sessió informativa del Projecte Life 
eCOadapt50 d’adaptació al canvi climàtic. El Sr. Gomar explica que vol ressaltar la importància del 
Life eCOadapt50. Aquest Life Neix de l’antic projecte Life Clinomics. La durada del projecte actual és 
de 8 anys (2023-2030) i té l’objectiu principal d’implementar accions per a l’adaptació al canvi climàtic 
en aquests 19 territoris i que engloba diferents espais protegits com el Montnegre i el Corredor. Per fer-
ho, es centra en quatre sectors econòmics: l’agroramaderia, el sector forestal, la pesca i el turisme. Els 
resultats esperats es divideixen en 4 categories: 1) coneixement i capacitació (sensibilitzar la població i 
capacitar a la ciutadania per decidir quines accions són més adequades); 2) Governança adaptativa 
(establir òrgans de governança, que en el cas d’avui ja existeix en el marc de la Comissió Consultiva 
del Parc); 3) Acció (70 accions amb el finançament propi del projecte, més altres accions amb 
finançament extern); 4) Compromís i mobilització (per escalar els resultats satisfactoris en altres 
territoris). El 80 % del projecte està finançat per la UE i el 40% pels socis del projecte. El pressupost 
total és de 19 M€ i la DiBa disposarà inicialment de 742.000 € per a fer les accions. També es preveu 
incrementar els recursos amb inversió externa que s’estima que pot arribar als 73 M€.  
 
La Sra. Barber afegeix que les accions del projecte s’aniran proposant i decidint al llarg de la vida del 
projecte, així com el finançament associat al Parc del Montnegre i el Corredor. També que en el marc 
de la Comissió consultiva del Parc, el passat octubre 2023 ja vam presentar el Life eCOadapt50 i es va 
crear el Livinglab del Parc del Montnegre i el Corredor d’aquest Life, és a dir, un grup de treball 
permanent. Afegeix també que actualment l’Oficina Catalana de Canvi Climàtic (OCCC) està fent una 
diagnosi de la vulnerabilitat al canvi climàtic d’aquest territori -que serà disponible per la següent reunió 
del grup de participació permanent del Life- i que servirà per establir els reptes principals i proposar 
accions concretes dins de l’espai protegit del Montnegre i el Corredor. Posteriorment caldrà exposar les 
accions proposades en el sí de la comissió i després prioritzar les accions. Aquest mètode s’anirà 
aplicant al llarg dels 8 anys de durada del projecte i les accions estaran subjectes a aquest procés de 
participació. 
 

La Sra. Vila passa a explicar el 7è punt de l’ordre del dia, l’elecció d’un representant del Consell 
Coordinador del Parc del Montnegre i el Corredor a la Comissió Consultiva del Parc. Explica que 
actualment no es disposa de representant de la Comissió Consultiva (CCA) al Consell Coordinador 
(CCO), ni a la inversa. . Aclareix que ara no n’hi ha i que també es funciona, perquè la Sra. Barber com 
a presidenta de la CCA explica al CCO què s’ha proposat a la reunió de la CCA, i a la inversa. Tanmateix 
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la Sra. Vila diu que es creu que és una qüestió de transparència i per això es demana si algú en vol ser 
representant. I de moment cap membre s’ofereix a fer aquesta funció. 

Entrant ja al 8è punt de l’ordre del dia, el torn de paraules, el Sr. Vilà explica que en la Comissió 
Consultiva hi participen veïns de Fogars de la Selva que veuen que hi ha un greuge comparatiu amb 
altres veïns d’altres urbanitzacions, fins i tot dins del mateix municipi de Fogars. A la Serra de l’Esquirol 
es va fer un tracte de dret de superfície a 35 anys, però a Can Camps va canviar la llei i no es va poder 
fer el mateix procés. Ara s’ha fet un inventari de la situació actual de Can Camps que just demà es 
presentarà a través d’un encàrrec fet per Urbanisme de la Diputació de Barcelona. Sembla que 
membres de les dues urbanitzacions s’han unit perquè s’allargui el procés de la Serra de l’Esquirol i que 
en el cas de Can Camps es segueixi sense fer cap actuació. 

Sobre la caça al parc, el Sr. Vilà explica que es generen situacions perilloses a causa de l’increment 
d’usuaris. També agraeix la iniciativa de l’ampliació de la franja de l’autopista per la seva proximitat al 
Parc. Per altra banda discrepa de la potenciació dels rapinyaires en detriment dels animals domèstics i 
els ocells de mida més petita que són presa dels rapinyaires. 

El Sr. Gomar explica que cal trobar el punt d’equilibri entre els interessos de les activitats i elements 
que es desenvolupen al Parc. També troba adequada la demanda d’ampliar la franja d’1 m a 25 m de 
l’AP-7, però adverteix que és possible que no tingui efecte. El Sr. Pujol explica que creu que no tindrà 
efecte perquè el Ministerio gestiona moltes autopistes i no ampliarà aquesta franja a totes elles. La Sra. 
Miralles demana si aquesta franja es demanarà que la faci el Ministeri o si es demanarà autorització per 
fer-la. El Sr. Gomar explica que el primer pas és estar-hi d’acord, i que si s’autoritzés a la Diputació de 
Barcelona potser es podria fer. El Sr. Pujol puntualitza que part d’aquest sòl és particular i que caldria 
demanar autoritzacions per executar-ho. 

El Sr. Andino explica que se sap que el senglar és un gran problema i que l’única solució de moment 
per controlar-lo és la caça. Però això comporta uns problemes d’incompatibilitat d’usos. Demana si des 
del Parcs hem establert algun protocol per regular-ho sobretot el cap de setmana i quins camins cal 
senyalitzar. La Sra. Vila explica que la cacera és una activitat esportiva que majoritàriament es fa en 
cap de setmana, encara que els caçadors pel que fa al senglar poden caçar tots els dies de la setmana. 
En alguns parcs que només hi ha unes 15 o 20 batudes a l’any, es poden fer acords amb els caçadors 
per les dates de caça i s’elaboren uns mapes perquè la població conegui les zones on es caçarà. Què 
passa al Montnegre i el Corredor? Doncs que es fan unes 78 batudes de mitjana al mes durant el 
període de caça. Fa dues temporades, que la Generalitat va intentar que els caçadors avisessin en 48 
hores d’antelació dels llocs on anirien a caçar, però gran part dels caçadors no hi van estar d’acord. Ara 
moltes colles ens ho comuniquen a l’oficina del Parc, però la majoria ho fan quan estan a punt de 
començar la batuda, i aquesta informació no la podem utilitzar.  

El Sr. Andino explica que de fet els caçadors expliquen que cacen en funció dels rastres i no poden 
avançar les zones de batuda. Demana també si queda clar quins camins cal senyalitzar. La Sra. Vila 
explica que la normativa ho especifica, però el Sr. Andino explica que cada vegada hi ha més corriols i 
això complica la seva senyalització. El Sr. Pujol explica que també ho poden comunicar a la policia local 
dels municipis. La Sra. Barber afegeix que per altra banda, des del parc s’informa als caçadors per on 
passaran les activitats organitzades. El Sr. Auladell comenta que va demanar la resolució de vedes al 
cap de la guarderia forestal del Parc i que li va molt bé. La Sra. Vila afegeix que aquestes resolucions 
expliquen el tipus d’animal que es pot caçar i els períodes, però no les zones. El Sr. Pujol diu que la 
caça és complexa perquè les caceres es fan en terrenys que sobrepassen els municipis, i a vegades 
es fan entre dins i fora del Parc perquè els vedats a vegades no atenen a límits municipals. I el que cal 
garantir és que tinguin les senyals ben posades. El Sr. Macip explica que a vegades es caça a prop de 
zones urbanitzades perquè estan autoritzats. El Sr. Vilà explica que no es pot sembrar perquè els 
senglars fan malbé tota la collita d’entrada. Les societats de caçadors van a fer batudes, però hi tornen 
aviat.  

I amb tot, es dona per finalitzada la reunió del Consell coordinador a les 19h. 
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ANNEX: Relació d’assistents a la reunió 
 

 
Membres del Consell Coordinador  

 

 Diputació de Barcelona Sr. Xesco Gomar Martín  
Diputat delegat d’Espais Naturals i 
Infraestructura Verda 

 Diputació de Barcelona Sra. Joana Barber Rosado 
Cap de Servei de Gestió de Parcs 
Naturals 

 Generalitat de Catalunya -  

 
Ajuntament d'Arenys de Munt Sr. Jordi Maimí  Regidor 

 
Ajuntament d’Argentona -   

 
Ajuntament de Calella -   

 Ajuntament de Dosrius Sra. Sílvia Garrido Alcaldessa 

 
Ajuntament de Fogars de la Selva Sr. Josep Vilà  Alcalde 

 Ajuntament de Llinars del Vallès Sr. Martí Pujol Alcalde 

 Ajuntament de Mataró excusat Regidor 

 Ajuntament de Palafolls -  

 Ajuntament de Pineda de Mar Sr. Santiago Macip Regidor 

 Ajuntament de St. Andreu de Llavaneres tècnic en representació  

 Ajuntament de Sant Cebrià de Vallalta -  

 Ajuntament de Sant Celoni Sr. Diego Fernández Regidor 

 Ajuntament de Sant Iscle de Vallalta Sr. Albert Auladell Regidor 

 Ajuntament de Sant Pol de Mar -  

 Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt tècnica en representació  

 Ajuntament de Santa Susanna -  

 Ajuntament de Tordera -  
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 Ajuntament de Vallgorguina -  

 Ajuntament de Vilalba Sasserra Sr. Joan Pons Fiori Alcalde 

 
 
Consells Comarcals convidats  

CC del Maresme -  

CC de la Selva -  

CC del Vallès Oriental Sr. Bernat Parera Berdala  

 
 
Altres assistents  

 
Sr. Carlos García Oquillas 

Coordinador d’àmbit d’Espais Naturals i 
Infraestructura Verda 

 
Sr. Héctor Andino 

Tècnic de Medi Ambient de Sant Andreu de 
Llavaneres 

 
Sra. Irma Balil Lozoya 

Tècnica de Medi Ambient de Sant Vicenç de 
Montalt 

 
Sra. Marta Miralles Tècnica de Medi Ambient de Sant Celoni 

 
Sra. Mireia Vila Escalé Directora del Parc del Montnegre i el Corredor 
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